
Razne vesti. 
v L j u b l j a n i , dne 15. julija 1907. 

— ( K r o n i k a d r u š t v a » P r a v n i k a « . ) Dne 27. pr. m. je društvo 
»Pravnik« v zvezi s »Slov. Matico«, »Akademijo« in »Prosveto« priredilo v 
Mestnem domu ljubljanskem manifestačni shod za ustanovitev slovenskega 
vseučilišča, predvsem za skorajšnjo otvoritev pravne fakultete v Ljubljani. 
Zborovanje, na katero so prihiteli vsi ljubljanski sloji in napolnili dvorano, 
je otvoril odvet. kandidat g. dr. Gregor Ž e r j a v ter predlagal za pred
sednika g. odvetnika dra. Frana N o v a k a , ki je potem kakor zastopnik 
društva »Pravnika« imel tehten govor v prospeh slovenske vseučiliške ideje. 
V imenu »Slov. Matice« je istotako govoril g. profesor dr. Fran i l e S i č . 
Shod je z navdušenjem sprejel namenu primerne resolucije. - Dne 7. t. m. 
je društvo »Pravnik« napravilo svoj letošnji i z l e t , ki se je lepo obnesel. 
Udeležba s Kranjskega, zlasti iz Ljubljane in Ribnice, je bila čas tna; gori
ških pravnikov, zaradi katerih se je izbral Bohfnj, pa je bilo le malo. 
Zbirališče je bilo dopoldne v novem hotelu »Triglav« v Bohinjski Bistrici, 
odkoder so se po zajtrku odpeljali izletniki k bohinjskemu jezeru. Tu so, 
bodisi vozeč se po jezeru, bodisi šetajoč se po obali z divno okolico pre
bili dve uri in se potem okoli treh zopet zbrali v hotelu »Triglav« k skup
nemu banketu. V lepi ozaljšani dvorani je bilo naenkrat videti polno omizje, 
blizu 60 pravnikov in gostov, zlasti pa tudi lepo število dam iz pravniških 
krogov, kar je posebno povzdignilo družbo. Zastopana je bila starejša 
»Pravnikova« garda: g. dvorni svetnik dr. F e r j a n č i č , gg. sodna svetnika 
V i š n i k a r in N o s a n , gg. notarja P l a n t a n in G r u n t a r . Z Dunaja je 
prišel g. dvorni tajnik dr. P o v š i č , a med gosti sta bila tudi gosp. major 
S i r c a (znani naš skladatelj Risto S a v i n ) ter koncertni vodja H u b a d . 
Vsej tej družbi je izpregovoril iskreno zdravico društveni predsednik gosp. 
dr. M a j a r o n , ki se je spominjal prejšnjih društvenih izletov, zlasti onega 
najlepšega 1.1891. v Sežani, ko je »Pravnik« prvikrat se približal primorskim 



i<olegom. Omenjal je, da so bili tisti društveni izleti najlepši, ki so bili 
deležni navzočnosti naših dam, in zato bode tudi današnji izlet zapisan z 
zlatimi črkami v »Pravnikovi« kroniki. Poudarjal je, da društvo »Pravnik« 
ne obstoji samo na papirju in iz večno »zanimivih« pravnih slučajev, temveč, 
in to naj dokazujejo društveni izleti, koraka tudi v svet z organizatornimi 
močmi za svoje ideje. Zahvaljeval je vse za udeležbo, posebno pa ženstvo, 
ter sklenil s krepkim »Na zdar!« Drugo lepo napitnico je izrekel g. dr. T r e o 
iz Gorice, ki se je tudi spominjal prejšnjih društvenih izletov, in navajal 
razloge za sedanjo pičlo udeležbo od goriške strani; slovenski pravniki da 
so osobito to nedeljo angažovani pri narodni slavnosti v Solkanu, a glavni 
razlog je p o m a n j k a n j e slovenskih pravnikov tudi na Goriškem in to je 
tisto, kar naj bi z društvom »Pravnikom« vred proučevali vsi naši javni 
faktorji in čemur je treba skorajšnje odpomoči. Tej nalogi naši je dvignil 
dr. Treo čašo ob splošnem pritrjevanju vseh navzočih. Škoda, da ni bilo 
nadaljnih govorov, ki bi se bili gotovo tudi s to idejo pečali; banket se je 
namreč po programu jako pozno pričel in še predno je bil dobro končan, 
morali so že mnogi na vlak. Vendar pa je ostala družba bila jako animi
rana, zabavala se je z improviziranim petjem in s prijateljskimi razgovori 
prav do poznega večera, ko se je bilo treba odpeljati tudi proti Ljubljani. 

— ( O s e b n e v e s t i . ) I m e n o v a n i so : sodni tajnik dr. J. T o p l a k 
v Ljubljani za dež. sod. svetnika istotam, okr. sodnik J. J a r c v Višnji gori 
in okr. sodnik J. P i r n a t v Slov. Bistrici za dež. sod. svetnika in načelnika 
okr. sodišča istotam, sod. pristav O. V i d i c v Ljubljani za sod. tajnika v 
Celju, sod. pristav A. B u l o v e c v Ljubljani za sod. tajnika istotam, sodni 
pristav dr. A. F u r l a n za okr. sodnika na Brdu, sod. pristav dr. H. N e u -
b e r g e r v Ormožu za drž. pravd, namestnika v Ljubljani, avsk. Fr. K i i s s e l 
za sod. pristava v Žuženberku, avsk. dr. Fr. P u p a c h e r za sod. pristava v 
Ormožu. P r e m e š č e n je sod. pristav dr. J. IVI od ic iz Žuženberka na 
Vrhniko. 

— ( O d v e t n i š k a z b o r n i c a k r a n j s k a ) je imela dne 19. pr. m. 
svoj redni o b č n i z b o r . Otvoril ga je ob 3. uri popoldne predsednik 
dr. M a j a r o n , ki je navzoče pozdravil in se spominjal pokojnega kolege 
dra. Franca Prevca v Kostanjevici, umršega v oktobru lanskega leta. V znak 
sožalja so navzočni vstali. Za zapisnikarja zborovanju je predsednik ime
noval drja. N o v a k a , za overovatelja pa drja. K o k a l j a in drja. R a v -
n i h a r j a . Nato se je prečitalo p o r o č i l o o d b o r a o poslovanju v dobi od 
konca maja 1906 do konca maja 1907. To poročilo je vzel zbor soglasno 
na znanje. — Odobrila sta se tudi r a č u n s k i s k l e p za prejšnje leto in 
p r o r a č u n za bodoče leto, pri katerem se je zbornični prispevek določil na 
20 K za vsakega člana. — Pri dopolnilnih v o l i t v a h , ki so se izvršile 
soglasno, je bil izvoljen v odbor za člana zopet dr. S u y e r in za namestnika 
na novo dr. P i r e , v disciplinarni svet pa dr. K u š a r in dr. V i l f a n za 
člana in dr. T o m i n š e k za namestnika. — Pri točki » n a s v e t i o d b o r o vi« 
je predsednik dr. Majaron najprvo poročal o prošnji penzijskega društva za 
odvetnike in odvet. kandidate na Dunaju, da bi se mu odkazale disciplinarne 



globe zborničnih članov, in predlagal, da se ne ugodi, ker ni pri omenjenem 
društvu vpisan noben domač odvetnik in ker mora zbornica polagoma pre
skrbeti svojo podporno zalogo. To se je soglasno sprejelo. — Nadalje je 
poročal v imenu odbora predsednik dr. M a j a r o n o peticiji društva slo
venskih odvet. in not. uradnikov, naj bi zbornica pritrdila njegovim resolu
cijam, sklenjenim na shodu v Ljubljani dne 19. majnika t. I. Po predlogu 
odborovem se je I. resolucija glede plač in službene odpovedi vzela na 
znanje s pristavkom, da je vsprejemanje in plačevanje pisarniških uradnikov 
stvar posamnega odvetnika, ki se mora v konkretnem slučaju ozirati na 
posebne lastnosti dotičnega uradnika. Glede 111. resolucije za ustanovitev 
podružnice državne zavarovalnice zasebnih uradnikov v Ljubljani se je skle
nilo, da se jej tudi zbornica pridruži. Glede II. resolucije, zadevajoče uvedbo 
n e d e l j s k e g a p o č i t k a , se je vršila živahna razprava. Konečno je zbor 
po predlogu odbora, odnosno dr. M a j a r o n a in drja. T r i l l e r j a storil na
slednji sklep: O b č n i z b o r o d v e t . z b o r n i c e k r a n j s k e smatra uvedbo 
popolnega nedeljskega počitka za nujno socijalno potrebo odvetniških urad
nikov in zategadelj 1. priporoča c. kr. vladi, da čimpreje izposluje od držav
nega zbora zakon, ki zagotovi popoln nedeljski počitek v odvetniških 
pisarnah. 2. zahteva v interesu časti in. ugleda stanu a) od vseh članov 
odvetniške zbornice kranjske, imajočih svoj uradni sedež v Ljubljani in 
Rudolfovem, da dodele svojim uradnikom in drugim uslužbencem od nedelje 
21. julija t. 1. naprej popoln nedeljski počitek; A) od vseh drugih zborničnih 
članov pa, da isto store kakor hitro tudi c. kr. notarji na istem sedežu 
uvedo v svojih pisarnah popoln nedeljski počitek. Izjeme od tega (2 a 
in i) so dopustne le v odločno nujnih in neodloživih slučajih. Odboru se 
naroča, naj strogo in z vsemi zakonitimi sredstvi pazi, da se bo ravnalo 
po tem pravilu; nadalje naj poskrbi, da se bodo sodišča primerno ozirala na 
nedeljski počitek v odvetniških pisarnah in ga kolikor moči povspeševala, 
in končno, naj obvesti o tem sklepu tudi c. kr. notarsko zbornico za Kranjsko. 
— V imenu odbora je nadalje poročal podpredsednik dr. P a p e ž o peticiji 
proti povišanju poštnih in telefonskih pristojbin in predlagal, da se taki 
peticiji tudi zbornica pridruži. Soglasno sprejeto — Odbornik dr. K r i s p e r 
je poročal o načelih, ki naj bodo merodavna pri pritožbah zoper odmero 
zastopniških s t roškov, nadalje o premembi odvetniškega tarifa. Njegovi 
obširno utemeljevani predlogi so bili soglasno sprejeti. ~ K točki »slučaj
nosti« je dr. K o k a l j nujno predlagal, naj tudi zbornica vloži peticijo 
za ustanovitev slovenskega vseučilišča v Ljubljani. Temu se je soglasno 
pritrdilo, kakor tudi nadaljnemu predlogu drja. P i r c a , naj odbor proučuje 
vprašanje zastran ustanovitve posebnega pokojninskega zaklada za odvet
nike. — Ob 6. uri se je zaključilo zborovanje. 

» S l o v e n s k i P r a v n i k « izhaja 15. dne vsakega meseca in ga dobivajo člani 
društva »Pravnika« brezplačno; nečlanom pa stoji za vse leto 10 K, za 

pol leta 5 K. 

Uredništvo in upravništvo je v Ljubljani, Miklošičeva cesta št. 26. 


